

关于血液内科在 PICC 置管的临床护理措施与体会

冯传云

华东师范大学附属芜湖医院/芜湖市第二人民医院 安徽 芜湖 241000

【摘要】：目的：分析 PICC 置管在血液内科应用过程中实施临床护理措施的效果。方法：选取 2020 年 12 月至 2021 年 12 月血液内科实施 PICC 置管患者 80 例，随机分为观察组（优质护理）和对照组（常规护理）各 40 例，对比效果。结果：观察组并发症发生率 2.50% 低于对照组 17.50% ($P < 0.05$)；观察组依从率 95.00% 高于对照组 75.00% ($P < 0.05$)；观察组护理满意度 97.50% 高于对照组 77.50% ($P < 0.05$)。结论：优质护理应用于血液内科 PICC 置管患者中可以有效降低并发症发生率，提升依从性。

【关键词】：PICC 置管；并发症；血液内科；依从率；护理满意度

Clinical Nursing Measures and Experience of PICC Catheterization in Hematology Department

Chuanyun Feng

Wuhu Hospital Affiliated to East China Normal University/Wuhu Second People's Hospital Anhui Wuhu 241000

Abstract: Objective: To analyze the effect of clinical nursing measures in the application of PICC catheterization in hematology department. Methods: From December 2020 to December 2021, 80 patients with PICC catheterization in the department of hematology were selected and randomly divided into the observation group (high-quality nursing) and the control group (routine nursing) with 40 cases each. The effects were compared. Results: The incidence of complications in the observation group was 2.50% lower than that in the control group (17.50%, $P < 0.05$); The compliance rate in the observation group was 95.00% higher than that in the control group (75.00%, $P < 0.05$); The nursing satisfaction of 97.50% in the observation group was higher than that of 77.50% in the control group ($P < 0.05$). Conclusion: High quality nursing can effectively reduce the incidence of complications and improve compliance in patients with PICC catheterization in hematology department.

Keywords: PICC tube placement; Complications; Department of hematology; Compliance rate; Nursing satisfaction

	2020	12	2021	12	
	40	26	14		65.84 ± 0.51
		40	25	15	64.79
	± 0.48			$P > 0.05$	
[1]	1.2				

PICC

[2] PICC

PICC

[3]

1 资料和方法

1.1

80

PICC

90

24

PICC

PICC

参考文献:

- [1] , .
- [J]. (),2021,7(4):25-28.
- [2] , .
- [J]. ,2020,27(10):1275-1277.
- [3] , , . PICC
[J].
(),2019,19(92):331-332.
- [4] . PICC
[J].
(),2019,19(27):299-300.